



လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်း

အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ။

လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်း

လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းဆိုတာ ကလေးငယ်တွေက လိင်မှုဆိုင်ရာပွင့်လင်းလွန်းတဲ့ သတင်းစကားများ သို့မဟုတ် ကိုယ်တိုင်ဖန်တီးထားသော လိင်မှုကိစ္စ လုပ်ဆောင်နေတဲ့ ငှင်းတိုရဲ့ ပုံရိပ်များကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိဖြင့် ဝေမျှခြင်း ဖြစ်စဉ်ကို ရည်ညွှန်းပါတယ်။

ပုံရိပ်တွေ သို့မဟုတ် ဗီဒီယိုများတွင် တဝက်တပျက်ကိုယ်လုံးတီးပုံများ၊ လိင်နီးကြားစေသော သို့မဟုတ် လိင်မှုကိစ္စလုပ်ဆောင်ပုံများ ပါဝင်နိုင်ပြီး များသောအားဖြင့် ယောက်ျားလေးသူငယ်ချင်း၊ မိန်းကလေး သူငယ်ချင်း သို့မဟုတ် အခြားရွယ်တူများနှင့် ဝေမျှလေ့ရှိကြပါတယ်။



ဥပဒေဘောင်များ

ကလေးသူငယ်များအား လိင်မှုကိစ္စရပ်များတွင် အသုံးပြုမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာ ဥပဒေရပ်များ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေ ဥပဒေရပ်များတွင် လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ပြစ်မှုအဖြစ် သတ်မှတ်မထားပါ။

သို့သော်လည်း လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းဟာ ကလေးငယ်များရဲ့ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ရုပ်ပုံများ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဝေခြင်းတို့ ပါဝင်နေသောကြောင့် ယေဘုယျအားဖြင့် ကလေး ညစ်ညမ်းပုံပြသခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေကို ချိုးဖောက်ခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

ကလေးများရောင်းချခြင်းတွင် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ညီလာခံရဲ့ နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက် စာချုပ်အရ </160ကလေးညစ်ညမ်းပုံပြသခြင်းဆိုသည်မှာ အကယ်စင်စစ်သော်လည်းကောင်း တပုထားတို့ လိင်မှုကိစ္စတွေမှာသော်လည်းကောင်း ပါဝင်နေတဲ့ကလေးတွေရဲ့ ဘယ်လို ကိုယ်စားပြုမှုမျိုးကိုမဆို သို့တည်းမဟုတ် ကလေးရဲ့ လိင်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းတွေကို လိင်မှုကိစ္စအလို့ငှာ ကိုယ်စားပြုမှုများကို (မည်သည့် နည်းနှင့်မဆို) ရည်ညွှန်းပါတယ်။ ဒီအဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်အရ လိင်မှုကိစ္စဝေမျှတဲ့ ပစ္စည်းတွေကို ဖမ်းယူသိမ်းဆည်းနိုင်ပါတယ်။

ရလာဒီအနေနဲ့ လိင်မှုဆိုင်ရာ ပွင့်လင်းလွန်းသော သတင်းစကားများ ပေးပို့ခြင်း သို့မဟုတ် မှတ်တမ်းတင် သိမ်းဆည်းထားခြင်းပြုသောသူအား ကလေးသူငယ် လိင်မှုဆိုင်ရာညစ်ညမ်း ပုံရိပ်များ ဖြန့်ဝေခြင်းဥပဒေဖြင့် ဒဏ်ရိုက်နိုင်ပါတယ်။ ထပ်မံပြီး ငှင်းပစ္စည်းများ ရယူသောသူအားလည်း ကလေးညစ်ညမ်းပုံရိပ်များ လက်ဝယ်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ရယူခြင်း ဥပဒေဖြင့် ဒဏ်ရိုက်နိုင်ပါတယ်။

ဥပဒေဖိုးမိုးရေးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့နှင့် အစိုးရရှေ့နေတော်တော်များများက ကလေးများအား လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းတွင် ပါဝင်ပတ်သက်မှုအတွက် တရားစွဲဆိုခြင်း မပြုလုပ်သော်လည်း တချို့သော တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်တွင် ကလေးညစ်ညမ်းပုံပြသခြင်းဆိုင်ရာ ပြစ်မှုကြောင်းအရ ကလေးများအား ဒဏ်ရိုက်နိုင်ပါတယ်။

ပါဝင်တဲ့အကြောင်းအရာတွေကို အွန်လိုင်းမှာ ဝေမျှလိုက်တာနဲ့ ငှင်းရဲ့ ပုံရိပ်ကို လိုက်ထိန်းချုပ်စီ ဆိုတာ မဖြစ်နိုင်သလောက်ပါ။



လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းတွင် ကလေးများ ဘယ်လို ဘာကြောင့် ပါဝင်ပတ်သက်နေပါသလဲ။

ကလေးတွေဟာ ငှင်းတို့၏ကိုယ်ပိုင်ဆန္ဒဖြင့် သို့မဟုတ် တခြားသူတို့အားတယောက်ရဲ့ တောင်းဆိုမှုကြောင့် သူတို့ကိုယ်တိုင် ပုံရိပ်တွေကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်းနဲ့ ဝေမျှခြင်းတို့ကို ယေဘုယျပြုလုပ်လေ့ရှိပါတယ်။

ပုံရိပ်များ၊ ဗီဒီယိုများအား အမျိုးမျိုးသော စက်ပစ္စည်းများဖြင့် မှတ်တမ်းတင် သိမ်းဆည်း နိုင်ပါတယ်။ အွန်လိုင်းလူမှုမီဒီယာများ သို့မဟုတ် စကားပြောဆိုမှုများ နှင့် စာသားပေးပို့မှုမ ပြုမတဆင့် ဝေမျှထားသော အကြောင်းအရာတွေကို ထုတ်လုပ်ရန် မကြာခင်ဆိုသလို မိုဘိုင်းဖုန်းများကို အသုံးပြုကြပါတယ်။

ပါဝင်တဲ့အကြောင်းအရာတွေကို ယောက်ျားလေးသူငယ်ချင်း၊ မိန်းကလေးသူငယ်ချင်း၊ အခြားရွယ်တူများ သို့မဟုတ် အွန်လိုင်းမှာ ဆက်သွယ်နေကြတဲ့သူတွေနဲ့ ဝေမျှလေ့ ရှိကြပါတယ်။

လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းအတွက် ကလေးတွေရဲ့ စိတ်အားထက်သန်မှုဟာ လိင်မှုကိစ္စ ပတ်သက်မှုမှာ စိတ်ကျေနပ်ခြင်း၊ စမ်းသပ်ခြင်း၊ ချီးကျူးမှုများ သို့မဟုတ် အာရုံစိုက်မှုများ ရယူလိုခြင်း၊ တစ်စတယောက်နှင့်ပတ်သက်မှုအား အနိုင်အမာဖြစ်စေခြင်း အပါအဝင် အမျိုးမျိုးကွဲပြားနိုင်ပါတယ်။ သူတို့ရဲ့ စိတ်အားထက်သန်မှုဟာ ရွယ်တူတွေရဲ့ ဖိအားနဲ့လည်း သက်ဆိုင်နေတတ်ပါတယ်။

ကလေးတွေဟာ သူတို့ရဲ့ အပြုအမူကြောင့် ဖြစ်လာနိုင်တဲ့ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်ကို နားမလည်သလို အထောက်အထားမရှိတဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို ဖုံးကွယ်ဖို့ဆောင်ရွက်မှု မရှိတဲ့အတွက် လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းဟာ ပြသနာတရပ် ဖြစ်လာပါတယ်။

ထုတ်လုပ်လိုက်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေမှာ အရွယ်ရောက်သူတွေ ပါဝင်ပတ်သက်မှု ကဲ့သို့သော ပြစ်မှု သို့မဟုတ် အလှူသုံးစားပြုမှုအရာတွေ ပါဝင်နေတဲ့အခါ လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းဟာ ပိုလို့တောင် ပြသနာကြီးဖြစ်လာပါတယ်။

လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းဟာ ကလေးတွေကို ထိခိုက်လွယ်တဲ့ အနေအထားမျိုး ဖြစ်စေပြီး လိင်မှုကိစ္စစရိုက်များနဲ့ ဆိုက်ဘာအနိုင်ကျင့်မှုများအတွက် သားကောင်ဖြစ်လာစေပြီး တခါတရံ ငှင်းတို့ရဲ့ ဓာတ်ပုံတွေကို မိတ္တူပေးခြင်း သို့မဟုတ် ကလေးသူငယ် လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမှုအတွက် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများ စုဆောင်းမှုမှာ အသုံးပြုတတ်ကြပါတယ်။

ကျေးဇူးပြု၍ လိင်မှုဆိုင်ရာဒုစရိုက်ပြုခြင်းအကြောင်း အချက်အလက်စာရွက်တွင် ကြည့်ရှုပါ။

သင် ဘာလုပ်နိုင်သလဲ။

လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းရဲ့ အန္တရာယ်နှင့် ဖြစ်လာနိုင်တဲ့ ဆိုးကျိုးတွေကို ကလေးငယ်များ၊ မိဘများ၊ ကလေးထိန်းများကြားတွင် ပညာပေး၍ သတိပြုမိမှု မြှင့်တက်လာစေရန် ပြုလုပ်ပါ။

အွန်လိုင်းပေါ်တွင် ကလေးသူငယ် လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် လိင်မှုကိစ္စဝေမျှခြင်းအား တွေ့ရှိပါက သတင်းပို့ပါ။

ကျူးလွန်သူများအတွက် လိင်မှုဆိုင်ရာဒုစရိုက်ပြုလုပ်ရန် အခွင့်အလမ်းများအား ကန့်သတ်ရန်၊ အွန်လိုင်းမှ ကလေးသူငယ် လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများ ပါဝင်မှုများ ပျက်ခြင်းကို ကန့်သတ်ရန် အင်တာနက် ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများနှင့် အတူပူးပေါင်း၍ လျှပ်ရှားဆောင်ရွက်ပါ။ လိုအပ်သည့်အခါ အာဏာပိုင်များနှင့် အတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် (ဥပမာ တောင်းဆိုထားသော သုံးစွဲသူရဲ့အချက်အလက်အား ဝေမျှခြင်း) သင့်တော်သော စီမံဆောင်ရွက်မှုများအား အကောင်အထည်ဖော်ရန် မိုဘိုင်းစီမံကိုင်တွယ်သူများနှင့် အတူ လျှပ်ရှားဆောင်ရွက်ပါ။

